
Joi, 6 decembrie, Biserica Ortodoxă
îl cinstește pe Sfântul Ierarh Nicolae. Cu
acest prilej, pe 3 decembrie, la ora
17.00, Înaltpreasfinţitul Teodosie,
Arhiepiscopul Tomisului, va oficia Taina
Sfântului Maslu la biserica „Sfântul Ierarh
Nicolae” din Năvodari (Str. Nucilor). Din
12 mai 2009, biserica adăposteşte o
sticluţă cu mir, izvorât din moaştele
Sfântului Ierarh Nicolae, şi un omofor ce
a fost depus pe cinstitele odoare, aflate
în oraşul italian Bari.

Miercuri, 5 decembrie, începând cu
ora 16.00, IPS Teodosie, Arhiepiscopul
Tomisului, va oficia Taina Sfântului Maslu
și slujba Vecerniei în biserica mănăstirii
„Sfinții Ierarhi Nicolae și Bretanion”, din
localitatea 23 August, județul Constanța.

Joi, 6 decembrie, începând cu ora
8.30, de sărbătoarea Sfântului Nicolae,
Ierarhul Tomisului va oficia Sfânta
Liturghie la biserica „Sfântul Nicolae” din
cartierul constănțean Coiciu (Str.
Răzoare, nr. 68). Corul de copii al
parohiei (format din 20 de copii, cu
vârste între 2 și 15 ani), coordonat de
către pr. Bogdan Tudor Gavrilă, va
interpreta câteva colinde. La sfârșitul
slujbei, vor fi dăruite 250 de pachete
alimentare și iconițe, acțiune filantropică ce poartă
numele „Moșul cel bun”.

Sâmbătă, 8 decembrie, de la ora 8.15, IPS
Teodosie, Arhiepiscopul Tomisului, va oficia slujba
de sfințire mică a bisericii „Sf. Nicolae” din
localitatea constănțeană Rasova, apoi va oficia
Sfânta Liturghie. Lucrările de renovare (acoperiș,
pictură pereți și catapeteasmă, instalații termice,
gard, trotuare etc.) au fost făcute în perioada
2003-2018.

CINE A FOST SF. NICOLAE? Sfântul
Nicolae este unul din cei mai îndrăgiţi sfinţi
prăznuit de către creştini. A trăit pe vremea
împăraţilor Diocleţian şi Maximian (284 - 305
d.Hr.) fiind, încă din tinereţe, un adevărat „ucenic
a lui Hristos”, iubind virtuțile slujirii aproapelui. A

fost hirotonit preot, apoi episcop al cetăţii Mira
Lichiei. A fost prigonit şi întemniţat în timpul
persecuţiilor anticreştine ordonate de către
împăraţii romani. Tradiţia păstrează amintirea
unor fapte minunate făcute de către Sfântul
Nicolae: a salvat de la moarte trei bărbaţi
condamnaţi fără vină de un slujbaş imperial și a
ajutat în chip minunat trei fete sărace, care erau
pe punctul de a-și vinde trupurile pentru a-și
câștiga pâinea. Din anul 1087, moaştele sale se
află în oraşul Bari din sudul Italiei. La români, de
ziua Sfântului Nicolae există obiceiul împărţirii de
daruri copiilor, urmându-se astfel exemplul
dărniciei şi al milosteniei sfântului. Numele
Sfântului Nicolae se traduce prin sintagma
„victoria poporului”.
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4 decembrie 2018Ultima “Tu trebuie să fii schimbarea pe care o dorești în lume”. Gandhi 

Joi, 6 decembrie Gheorghe Hagi: „Cum Maradona
spune ceva şi eu am părerea mea”

Înaintea meciului pe care
FC Viitorul îl va susține
miercuri, în deplasare, cu
Gaz Metan Mediaș, în etapa
a 18-a a Liga 1, Gheorghe
Hagi, a susținut o conferință
de presă, în cadrul căreia s-a
referit și la situația fotbalului
românesc, dorința
managerului tehnic al fostei
campioane a României fiind
aceea că echipele de club din
țara noastră să primească
câte un loc direct în grupele
Ligii Campionilor și UEFA
Europa League: „Vedeți că ne izolează, uşor, uşor din diferite
formule făcute. Eu am zis că e denigrare, faptul că România nu are
o echipă direct în Champions League. Sunt fotbalist, am jucat
fotbal. E părerea mea. Am vorbit pentru România, să-i fie bine. Să
facem o dezbatere, să vedem dacă e aşa, dacă greşesc cu ceva.
Dar mi-am dat seama că nu avem voie să spunem, trebuie să
tăcem din gură, să facem ce zic alţii. Spania, Italia, Germania,
Franţa, Anglia au patru echipe, noi cerem una. Campioana
României trebuie să se ducă direct, locul doi direct în Europa
League ca să putem să devenim şi noi competitivi. Altfel nu putem,
nu putem să ne batem. Dacă nu ne batem, cu siguranță ei nu o să
ne dea, niciodată, nimic”.

Gică Hagi consideră că fotbalul românesc nu trebuie să se
simtă inferior față de cel din Europa, pentru că se poate bate de la
egal la egal cu echipele puternice, așa cum se întâmpla atunci când
„Regele” era în teren: „Dacă eu sunt în Comunitatea Europeană,
dacă România este în primele 32 din Europa, cu un fotbal dezvoltat,
din istorie, dacă e câştigătoare de Champions League, dacă e
câştigătoare de Supercupa Europei, în care subsemnatul a marcat,
şi a jucat şi la nivelul ăla şi i-a bătut. Atunci eu de ce să mă simt
inferior... De ce vreţi să mă faceţi să mă simt inferior, că eu nu vreau
să mă simt inferior, că am fost coleg cu ei şi mă simt de la egal la
egal cu ei şi îmi permit să îmi dau cu părerea despre fotbalul
românesc, ce ar fi bine şi cum ne tratează cei de afară. Cum
Maradona spune ceva şi eu am părerea mea. Pentru că sunt între
primii o sută de jucători din lume. Iar părerea asta trebuie susținută.
Pentru că este o părere pertinentă, elegantă. Iar UEFA și FIFA
trebuie să se gândească la lucrurile astea. Şi noi vrei să fim cu ei,
să ne batem cu ei, cum ne-am bătut înainte. Cerem o șansă”, a mai
declarat Hagi.

Managerul tehnic al Viitorului crede că naționala României
trebuie să facă tot posibilul pentru a obține calificarea la EURO
2020: „Adversarii sunt buni, periculoși, au valoare lor. Dar depinzi
de tine ca să-ți atingi obiectivele, valoarea ta, puterea ta. O să
vedem cât de buni suntem. Nu e bine să-ți propui locul doi
niciodată”.
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Biserica Ortodoxă prăznuiește pe
unul dintre cei mai îndrăgiţi sfinţi!

Inflaţia este o boală extrem
de perfidă care poate să apară
sub „n“ forme, a declarat, luni,
guvernatorul Băncii Naţionale a
României (BNR), Mugur
Isărescu - „Evoluția
prețurilor este volatilă,
iar cauza nu este
politica monetară.
Partea cea mai
impredictibilă la noi, la
români, e fix cea care ar
trebui să fie cea mai
predictibilă, adică
prețurile administrate, la
energie, la tutun. Te
așteptai ca aceste
prețuri să respecte niște
prognoze...“. Potrivit
guvernatorului,
scăderea prețului
petrolului se va vedea,
în perioada următoare,
și-n rata inflației - „A scăzut
doar puțin, cu numai zece bani,
ar zice unii. Păi zece bani la
carburanți, având în vederea
ponderea lor în indicele
prețurilor, e suficient să ne
ajute la inflație. Se va vedea

peste câteva zile, probabil,
când este posibil să anunță o
rată anuală de 3,5%“. Isărescu
a vorbit și despre realizarea
bugetului de stat pentru anul

viitor - „Construcţia bugetară de
la noi este o aritmetică cu
tărăboi. O ştiu din 2000, când
am fost premier. Atunci aveam
venituri bugetare de 32% din
PIB, dar se venea sistematic la
mine cu cereri de cheltuieli

bugetare între 40 şi 50% din
PIB. Cam asta era toată
negocierea. De unde să tai, ca
în loc de 40% să ajungi la 32%,
plus un deficit?“. BNR a păstrat

la 3,5% prognoza de inflaţie
pentru finalul acestui an şi a
majorat la 2,9%, de la 2,7%,
estimarea pentru 2019.
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Cine ne-a îmbolnăvit cu inflație?
HAOS mare în Urgența Spitalului

Județean Constanța! Ce s-a întâmplat?
A fost haos mare în Urgența Spitalului Județean Constanța, în

minivacanța de 1 Decembrie! 1.085 de persoane au ajuns la
Unitatea Primiri Urgențe din cadrul Spitalului Clinic Județean de
Urgență “Sf. Apostol Andrei” Constanța, de vineri, 30 noiembrie și
până pe 3 decembrie, ora 8.00. Este vorba despre 771 de adulți și
314 de copii, a anunțat SCJU. În total, internați au rămas 265 de
pacienți (74 de copii, 191 de adulți)

Cele mai multe internări au fost în secția Pediatrie. Din cei 74
de copii spitalizați, 3 au fost internați la Chirurgie și Ortopedie
Pediatrică și 71,  în secția Pediatrie. Predomină, ca și săptămâna
trecută, tot bolile respiratorii. Colectivitatea, temperaturile extreme,
ceața dar și vântul care face ca temperatura resimțită să fie mult
mai scăzută, sunt principalele cauze ale îmbolnăvirilor. 

Constănțenii și-au rupt mâinile și picioarele căzând pe
gheața de pe trotuare!

În aceste zile a crescut și numărul pacienților internați la
Ortopedie - Traumatologie. Numai în ultimele 3 zile au fost internate
de urgență 21 de persoane. În momentul de față, gradul de ocupare
al secției este maxim. Majoritatea pacienților au suferit fracturi din
cauza alunecării pe gheață. Medicii recomandă populației să nu
amâne consultația, în cazul producerii unui traumatism. Este
esențial ca pacientul să fie investigat corespunzător și, dacă este
cazul, supus în timp util intervenției chirurgicale, potrivit SCJU.


